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Ad 1) Godkendelse af dagsorden for 28. september 2022 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af følgende punkt:  

7e: Godkendelse af eksamensplan for vintereksamen 2022/2023 for de Pædagogiske 
uddannelser. 
 
Ad 2) Godkendelse af referat fra 31. august 2022 

Da referatet først sent var tilgængeligt for studienævnet, blev det aftalt, at referatet er godkendt, 
hvis ikke der er kommet kommentarer eller indvendinger inden fredag den 30. september kl. 12.00.  
 
Ad 3) Meddelelser  

a) Studienævnsforperson 

Der er udskrevet valg til studienævnet for valgruppe III (studerende). Valget afholdes den 22. – 23. 
november. 
Gro orienterede om materialet, der er udsendt i forbindelse med valget. Studerende der ønsker at 
genopstille, skal være opmærksom på fristen for kandidatlister er den 10. november. 
 
Orientering om en række webrapporter ang. søgning og optag  
Gro fortalte om muligheden for at orientere sig i forskellige rapporter vedrørende rekruttering og 
tests i forbindelse med optaget, og fandt ikke anledning til at pege på særlige 
opmærksomhedspunkter i den forbindelse. 
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Præsentationsrunde  
Da studienævnet har fået et nyt medlem blandt de studerende på Filosofi, Christina Louise Jørck, 
var der en kort præsentationsrunde. Herefter genopfriskede Gro og Stine studienævnets 
forpligtelser vedrørende tavshedspligt. 
 

b) De studerende 

Christina kunne meddelelse på vegne af kandidatstuderende fra Filosofi, at de udtrykker ærgrelse 
over, at nogle af de forhåndsgodkendte valgfag i efterårssemesteret er placeret samtidigt med 
timerne for obligatoriske fag på uddannelsen. 

Mathias tilføjede, at det samme er tilfældet for studerende på kandidatuddannelsen i Pædagogik. 
Udfordringen er især, når der er mødepligt i to fag med overlap i skema. Studienævnet drøftede 
kort muligheden for, at valgfag ikke gør brug af undervisningsdeltagelse som eksamensform.   

Caroline foreslog på den baggrund at gøre udfordringen til et selvstændigt punkt på et kommende 
studienævnsmøde. Dette især set i lyset af, at der kommer til at blive udbudt færre valgfag fra og 
med efterårssemesteret 2023 grundet øget samlæsning på valgfag. Gro vil i mellemtiden 
undersøge hos Fakultetet, om der kommer til at være en koordinering af valgfag fra 
efterårssemesteret 2023 på samme måde, som karriereprofilfagene som udgangspunkt ikke har 
skemaoverlap med obligatoriske fag. 

 
c) Andre 

Intet til dette punkt. 

 
Ad 4) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt. 
 
Ad 5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Evalueringsrapporter for undervisning i forårssemesteret 2022 

Studienævnet godkendte evalueringsrapporterne for Filosofi, kandidatuddannelsen i Pædagogik 
samt Interkulturel pædagogik og dansk som andetsprog. Stine sørger for, at de kommer til 
Fakultetet til offentliggørelse. 

 

b) Evalueringsstrategier 

Studienævnet skal i henhold til SDU’s kvalitetspolitik gennemgå og evaluere studienævnets 
evalueringsstrategi for undervisningsevaluering hvert andet år. 

Studienævnet havde en kort drøftelse af emnet, og identificerede et behov for at lade koncept for 
evaluering af uddannelseselementer være på dagsordenen flere gange dette efterår. Det blev 
aftalt, at emnet inden næste studienævnsmøde drøftes med studerende og faggrupper.  

På studienævnets møde i oktober, vil de forskellige vidnesbyrd og eventuelle input blive fremlagt, 
og studienævnet skal bl.a. beslutte, om der skal være en én fælles evalueringsstrategi, eller om 
hvert studie repræsenteret i studienævnet, skal have en individuel evalueringsstrategi.  
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c) Decentral evaluering af studiestarten 

Studienævnet besluttede at udskyde punktet til studienævnsmødet i oktober. 

Ad 6) Sager til behandling studieordninger 

a) Forslag til sideomfang for speciale og masterprojekt ved flere studerende samt 
omfang af vejledning for flere studerende ved bachelorprojekt, speciale og 
masterprojekt. 

Studienævnet drøftede materialet, og besluttede at indgive et høringssvar svarende til et 
opklarende spørgsmål til baggrunden for den logik, der giver stigningen i sideomfanget for flere 
studerende. 

Specialet stiger med et interval på mellem 30 og 40 sider for ekstra studerende, mens stigningen 
for bachelorprojekter og masterprojekter er hhv. 10 sider og 15 sider. Det betyder, at det interval, 
der for specialet er på hhv. 20, 30 og 40 sider, for bachelorprojekter og masterprojekter forbliver på 
4 sider. 

Studienævnet ønsker svar på, om dette er en tilsigtet stigning eller en tilfældighed. 

b) Filosofi kandidatuddannelses nye studieordning – kommentarer 

Caroline fremlagde censorkorpsets tilbagemelding på den nye kandidatstudieordning, som 
studienævnet har drøftet. Caroline bemærkede at, studienævnet ønsker at takke for 
kommentarerne fra censorkorpset, og efterfølgende foretager nogle justeringer i studieordningen, 
hvor vi kan se at det er nødvendigt jf. kommentarerne. 
 

Ad 7) Andre sager til behandling  

a) Ansøgning om midler til semesterstartsfest og dimission for årets bachelorer, 
studerende, alumner og undervisere ved Interkulturel pædagogik som andetsprog  

Punktet udgik, da Gro havde søgt og fået midler til arrangementet fra 2021-puljen for social 
genstart hos Fakultetet.  
 

b) Ansøgning om midler til studerende der bidrager ved World Philosophy Day  

Studienævnet besluttede at udskyde behandlingen af ansøgningen til studienævnets møde i 
oktober. Arrangementet afholdes i november, og frem mod næste studienævnsmøde kan det 
afklares, om 2021-puljen for social genstart hos Fakultetet eventuelt kan give midler til dette. 

 
c) Midtvejsevaluering af implementering af anbefalinger om medbestemmelse og 

medinddragelse på SDU, efterår 2022 

Studienævnene modtog i efteråret 2020 en høring over 10 anbefalinger om medbestemmelse og 
medinddragelse, som et udvalg nedsat af den tidligere rektor havde formuleret. På baggrund af 
høringssvarene blev SDU’s anbefalinger justeret. Studienævnene har nu mulighed for at komme 
med kommentarer til midtvejsevalueringen af indsatsen, og skal i den forbindelse særligt 
kommentere på punkterne 5-9: 

5. Om tidlig inddragelse i væsentlige temaer sker i tilstrækkeligt omfang. 
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6. Om timingen af møder skal blive bedre. 

7. Om beslutningstagere og beslutningsprocesser er tilstrækkeligt synlige. 

8. Om der er tilstrækkelig transparens i høringer ved, at referater fra forskellige organers møder er 
tilgængelige for ansatte. 

9. At der anvendes dialogfora ved større organisatoriske ændringer (er anvendt f.eks.ved ny 
struktur i SDU HR, tilpasningsrunden 2021 og i IT-organiseringen). 

De to tidligere studienævn for Pædagogik og Filosofisk studienævn blev lagt sammen den 1. 
januar 2022. I den forbindelse indsendte begge studienævn høringssvar, som der ikke kom svar 
eller bekræftelse tilbage fra. Det nuværende studienævn påpegede, at sammenlægningen af de to 
tidligere studienævn ikke er sket med rettidig inddragelse, som beskrevet i indsatsens punkt 5.  

 

d) Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse til behandling  

Punktet blev udskudt til et senere studienævnsmøde, da studienævnet løbende og på et hvert 
tidspunkt i løbet af året kan forholde sig undersøgelsens dele. 

 

e) Godkendelse af eksamensplan for vintereksamen 2022/2023 for de Pædagogiske 
uddannelser 

Studienævnet godkendte eksamensplanerne. Dog med en indvending angående eksamen for det 
projektorienterede forløb på kandidatuddannelsen. Da nogle af de projektorienterede forløb kan 
løbe helt indtil den 22. december, bliver eksamen for de projektorienterede forløb flyttet til januar 
måned. 
 
 
Ad 8) Eventuelt 

Maja bragte op, at det kunne være en fordel at se på, om sagsbehandlingen af 
studenteransøgninger kunne optimeres, da der ofte ikke er tid nok til dagsordenens øvrige punkter. 
Studienævnet vil på det kommende møde kort vende dette igen. 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 12.05. 

Næste møde afholdes den 26. oktober 2022, kl. 10.00 til 12.00. 

 

Gro Hellesdatter Jacobsen 

Studienævnsforperson           /         Stine Bøtchiær  

                  Studienævnssekretær 


